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Muistion tark. 
 

 

Maaseudun neuvottelukunta    
 
Aika 10.11.2022 klo 18:30 -  
 
Paikka Lauvuskylä, Nurmestie 2725 ja Teams 
 
Käsitellyt asiat 
 
Asianro Otsikko Sivu 
§ 51 Kokouksen avaus 3 
§ 52 Laillisuus ja päätösvaltaisuus 4 
§ 53 Pöytäkirjantarkastajat 5 
§ 54 Kylien ja kaupungin edustajien puheenvuorot, ajankohtaiset asiat 6 
§ 55 Petoasiat 8 
§ 56 Kuhmon kaupungin kyläverkon aktivointihanke 8 
§ 57 Muut asiat 9 
§ 58 Kokouksen päättäminen 10 

 
 
 
Osallistujat 
 
 
 Nimi Klo Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Malinen Arto 18:33 - 20:31 puheenjohtaja, kaup. 

hallituksen edustaja 
 

 Tuomela Marika 18:33 - 20:31 Varapuheenjohtaja  
 Ylijoki Janne  18:33 - 20:31 sihteeri  
 Malinen Kari 18:33 - 20:31 yritysneuvoja  
 Aittokoski Tanja 18:33 - 20:31 Kuusamonkylä  
 Pesonen Matti 18:33 - 20:31 Lentiira  
 Donner Philip 18:33 - 20:31 Iivantiira  
 Pikkarainen Merja 18:33 - 20:31 Lauvus  

 
 
Poissa Myllylä Janne  tiemestari  
 Malinen Reijo MTK Kuhmo ry  
 Huotari Matti MHY Kainuu  

 
    
 
 
Allekirjoitukset 
 
  
  
 puheenjohtaja sihteeri 
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Muistion tark. 
 

 

 
Käsitellyt asiat 
 

51 - 58 
 
 
Muistion tarkastus Paikka pvm 
 

 
 

  muistion tarkastaja  muistion tarkastaja 
 
 
 
 
 
Muistion nähtävilläpito 
 

     
 
  nimike   nimi 
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Maaseudun neuvottelukunta § 51 10.11.2022 

 

 

 
Kokouksen avaus 
 
Maasneu 10.11.2022 § 51  
    
  
Päätös  Puheenjohtaja Arto Malinen avasi kokouksen klo 18.33  
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Maaseudun neuvottelukunta § 52 10.11.2022 

 

 

 
Laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Maasneu 10.11.2022 § 52  
    

 
 Kokous todetaan laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnetään 

läsnäolo- ja puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 
 
Päätös   Kokouksesta on ilmoitettu jäsenille ja varajäsenille sähköpostilla ja 

Kuhmolaisessa oli ilmoitus 4.11. esityslista on toimitettu jäsenille 2.11. Kokous 
todettiin laillisesti kokoon kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnettiin läsnäolo- ja 
puheoikeus muille kokouksessa läsnä oleville. 
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Maaseudun neuvottelukunta § 53 10.11.2022 

 

 

 
Pöytäkirjantarkastajat 
 
Maasneu 10.11.2022 § 53    
    
 

 
Päätösehdotus 
 Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa.  
  
   

 
Päätös  Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Marika Tuomela ja Kari Malinen  
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Maaseudun neuvottelukunta § 54 10.11.2022 

 

 

 
Kylien ja kaupungin edustajien puheenvuorot, ajankohtaiset asiat 
 
Maasneu 10.11.2022 § 54    
      
 

 
Päätösehdotus 
 Kylien ja kaupungin edustajille annetaan puheenvuoro ajankohtaisista asioista 

 
Päätös   Kyläyhdistyksen puheenjohtaja Helena Piirainen kertoi Lauvuksen kylän 

ajankohtaisista asioista. Kylällä toimii kyläyhdistys ja metsästysseura.. 
Yksityisomistuksessa oleva entinen kauppa on toiminut kyläläisten 
kokoontumistilana. Kylällä on 22 taloa, joissa 52 asukasta. 
Harrastusmahdollisuuksia kylällä ovat luontokohteet, urheilukenttä ja hiihtolatu. 
Kylätyöntekijä on ollut palkattuna puoleksi vuodeksi, hän on tehnyt mm. 
kunnostus- ja raivaustöitä. 4H-auto vierailee kylällä vähintään kerran kuussa.  
Kylällä on järjestetty kesäjuhla ja joululaulutilaisuus vuosittain. Tulevan kesän 
tapahtumia ovat metsästysseuran 50-vuotisjuhla ja Kainuun Rastiviikot.  
Metsästysseurassa on noin 100 jäsentä ympäri Suomea, seuralla on yhteinen 
ampumarata Rastin Erän kanssa.  
 
Kaupunginjohtaja Tytti Määttä kertoi kaupungin ajankohtaisista asioista. Uutena 
avustusmuotona ensi vuonna tulee haettavaksi energia-avustus kyläyhdistyksille. 
Myös 4H-auton toimintaa kaupunki tukee. Yksityisteiden valtionapauprosentti 
nousee ja kaupunki myös kasvattaa yksityisteiden määrärahaa.  
Hyvinvointialueet aloittavat vuoden alussa ja Kuhmon kannalta tärkeä päätös on 
terveysasemien rakentamisesta päättäminen. Kaupungin budjetti on noin puolet 
entisestä, koska hyvinvointialueiden rahoitus ei tule kunnilta enää. Tavoitteena 
on aikatauluttaa investoinnit niin, ettei kaupunki velkaantuisi.  
Rajaseututeemaa pidetään edelleen esillä, muuttunut maailmantilanne on tuonut 
rajaseuduille uutta painoarvoa. Saavutettavuus: tiestö, tietoliikenneyhteydet, ovat 
enstistäkin tärkeämmässä roolissa tavoitteena koko Suomen asuttuna pitäminen.  
Nurmestien korjausvuotta ei ole tiedossa, POP Ely tekee paikkauskorjauksia tien 
käyttökunnossa pitämiseksi. Vartiuksen radan merkitys muuttunut, sen painoarvo 
pyritään myös pitämään yllä, koska tulevaisuus on epävarma. Vuosangan alueen 
merkitys tulevaisuudessa on myös osin arvoitus: jatkossa olemme Naton 
ulkorajalla. 
Kari Malinen kertoi ajankohtaisia asioita yrityskentältä. Ukrainan kriisi on 
aiheuttanut pienen notkahduksen suhdanteissa. Sahatavaran kysyntä on 
kuitenkin hyvä ja puun hinta on hyvä. Pitkässä juoksussa yrityksillä on 
työvoimapula, vaikka väliaikaisesti voidaan jopa lomautuksiin joutua lähiaikoina. 
Taitotehtaalla on hyvin opiskelijoita. Rahoituspäätöksissä tulee tänä talvena 
katkos ohjelmakauden vaihtuessa.  
Jarkko Piirainen muistuttu kaupungin järjestämästä Yritysten illasta 21.11. 
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Maaseudun neuvottelukunta § 55 10.11.2022 

 

 

 
Petoasiat 
 
Maasneu 10.11.2022 § 55    
      
 

 
Päätösehdotus 
 Kuhmon Riistanhoitoyhdistyksen toiminnanohjaaja Kimmo Piiraisen puheenvuoro 

ajankohtaisista petoasioista 
 

Päätös  Maaseutusihteeri Janne Ylijoki kertoi, että petovahinkoja on tullut koirille tämän 
syksyn aikana, viimeisimmät edellisenä viikonloppuna. Susia on käytännössä 
koko Kuhmon alueella, eikä esim. koiran käyttö metsästyksessä ole käytännössä 
turvallista missään päin Kuhmoa tällä hetkellä.  
Kimmo Piirainen kertoi, että Martinvaaran pihasudet ovat palanneet, vaikka ne 
saatiin väliaikaisesti karkotettua. Pihasusille tullaan hakemaan kaatolupia, 
samoin kannanhoidollisen metsästyksen lupia tullaan hakemaan.  
Kuhmon alueella arvioidaan olevan kymmeniä susia. Lauvus-Vepsä alueella 
liikkuu arviolta kolme susilaumaa.  
Tytti Määttä kertoi, että suurpetotyöryhmän kokoontumisessa 10.11. päätettiin 
tehdä kysely kuntalaisille. Kyselyssä kuullaan tasapuolisesti eri osapuolia. 
Haaska-asiaan tullaan ottamaan kantaa ja perehdytään monipuolisesti 
aiheeseen eri puolilta. Aiheesta järjestetään keskustelutilaisuus, alustavasti 
helmikuussa. Kuhmon kaupunki muodostaa kantansa asiassa.  
Tassu-järjestelmää kehotetaan käyttämään. Samoin susien DNA-keräykseen 
osallistuminen olisi toivottavaa. 
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Maaseudun neuvottelukunta § 56 10.11.2022 

 

 

 
Kuhmon kaupungin kyläverkon aktivointihanke 
 
Maasneu 10.11.2022 § 56    
         

 
Päätösehdotus 
 Philip Donnerin puheenvuoro laajakaista-asioista 

 
Päätös   Philip Donner esitti laatimaansa Kyläverkkohankkeen tiekarttaa. 

Tiekartta lyhyesti: 
-  oikeuskelpoinen hakija (ry tai yritys) 
- kumppanuuden mahdollisuus 
- alv-rekisteriin kannattaa hakeutua 
- Maaseutuohjelman kyläverkkotuki, haetaan ELYltä 
- voi sisältää sekä yleishyödyllistä kehittämistä että investointeja 
- pelkkään runkoverkon rakentamiseen ei ELY myönnä avustusta 
- hakemus tehdään Hyrrässä 
- Verkkosuunnittelu: kartoitus- talot, vapaa-ajan asunnot 
- apuvälineitä ruututietokanta, qgis, paikkatietoikkuna 
- verkko- ja kustannussuunnitelman kilpailuttaminen 
- sijoituslupien hankinta – yksityistiet ja laitehuone 
- kiinnostuskysely talo talolta 
- julkinen kuuleminen 
- hankeen aikataulutus 
- rahoitussuunnitelma, talkoosuunnitelma 
 
Keskustelussa Tytti Määttä korosti uusien asukkaiden houkuttelussa laajakaistan 
olevan elintärkeä. Helena Piirainen kertoi, että Lauvuksella alkuun laitettu hanke 
kuivui kokoon, kun ihmisiä ei saatu mukaan hankkeeseen. Vapaa-ajan 
asutuksen merkitystä hankkeen mahdollistajana korostettiin. Nurmestien tulevan 
perusparannuksen epäiltiin estävän kaapelin vetämisen tässä vaiheessa. Matti 
Pesonen kertoi, että Lentiirassa on laajalti epäilystä hankkeen tarpeellisuudesta 
ja siksi se ei ole edennyt. Arto Malinen korosti aktiivisten ihmisten olevan 
lähtökohta hankkeen toteutumiselle. 
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Maaseudun neuvottelukunta § 57 10.11.2022 

 

 

 
Muut asiat 
 
Maasneu 10.11.2022 § 57  
    

 
  
  
Päätös Maaseutusihteeri Janne Ylijoki kertoi, että kyliltä on tullut viestiä 

järjestyksenvalvojien tarpeesta mm. kylätapahtumiin. Järjestyksenvalvojan 
koulutuksen suorittaneita henkilöitä tarvitaan tietty määrä ja koulutus on 
voimassa viisi vuotta. Koulutustarve on siten jatkuvaa. Kamarimusiikkifestivaali 
on suurin yksittäinen tapahtuma Kuhmossa ja siellä on jatkuva tarve 
järjestysmiehille. Kamarimusiikin toiminnanjohtaja Sari Rusanen on esittänyt, että 
voitaisiin järjestää yhteistä koulutusta Kamarimusiikin, kyläyhdistysten ym. 
tarvitsijoiden tilaamana. Tytti Määttä esitti, että selvitetään mahdollisuutta 
järjestää koulutus Sotkamon Kansalaisopiston kautta, jolloin kustannukset 
voisivat olla maltillisemmat. Maaseutusihteeri evästettiin selvittämään asiaa. 
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Maaseudun neuvottelukunta § 58 10.11.2022 

 

 

 
Kokouksen päättäminen 
 
Maasneu 10.11.2022 § 58    
      
 

 
 

Päätös  Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.31  


